

## PURA: “VANNOMRÅDE BUNNEFJORDEN MED ÅRUNGEN- OG GJERSJØVASSDRAGET”

- Til stede:** Knut Bjørnskau, Nordre Follo kommune (møteleder) - KB  
 Martine Hovland Johnsen, Nordre Follo kommune - MHJ  
 Håvard Hornnæs, Statsforvalteren - HH  
 Toril Giske, VAV, Oslo kommune - TG  
 Helene Meltzer, Nesodden kommune – HM  
 for Øystein Fure Mæhlum: Karoline Dahl Myrstad, Ås kommune – KDM  
 for Nasser Mohammed: Bjørn Edholm, Frogn kommune – BE  
 Anita Borge, vannområdeleder PURA – AB
- Forfall:** Grethe Arnestad, Nordre Follo kommune - GA  
 Arne Ivar Sletnes, Follo landbrukskontor – AIS  
 Estrella Fernandez, Viken fylkeskommune - EF  
 Elisabeth Emilie Syse, Statens vegvesen - EES
- Møtegruppe:** Temagruppe Biologi/limnologi
- Møtested:** Frogn kommune, Rådhusveien 6, 1441 Drøbak  
**Møtetid:** Mandag 06.11.2023, kl. 09:00 – 12:00
- Referent:** Martine Hovland Johnsen, Nordre Follo kommune
- Neste møte:** Avtales senere

Sak nr.	Tema	Vedtak/oppfølging	Ansv.
1	Referat fra møte i temagruppen 07.09.23	Kun en merknad: Skrivefeil i sak 2 om anskaffelse videre overvåking. Kontrakten med Norconsult ble inngått i juni (ikke juli som tidligere referat henviser til). Legges ut på <a href="http://www.pura.no">www.pura.no</a>	Alle KB/ AB
			KB/AB

2	Høringsbrev med notat fra Klima- og miljødepartementet (KLD) - endring i vannskriften	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Problematisk formulering i det nye forslaget i vannforskriften § 12. I tillegg foreslås det utvidet høringsfrister og endring i vannregioner. Blant annet skal vannregion Glomma tilbakeføres.</li> <li>• Nordre Follo kommune kommer til å uttale seg, og har uttalelsen til politisk behandling 22.november.</li> <li>• PURA skal sende en uttalelse, hvor det blant annet skal foreslås en bedre ordlyd i § 12 og gis støtte til forslaget om å gjeninnføre vannregion Glomma med 8 vannområder. Et forslag til uttalelse skal sendes prosjektgruppen for kommentarer før endelig versjon går til Miljødirektoratet.</li> <li>• Ettersom Miljødirektoratet og NVE anbefaler på det sterkeste å opprettholde dagens inndeling i vannregioner, kommer Statsforvalteren til å stille seg bak dette.</li> </ul> <p>I etterkant av møtet: Utfallet av høringen/endringer i vannforskriften er publisert <a href="#">her</a>).</p>	
3	Endelig rapport reguleringsfiske i 2023 – anbefaler at det innføres forskrift med forbud mot fiske.	<p>Anita orienterte.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Feltrapporten fra NMBU er nå endelig, og det vil komme en resultatrapport inkludert resultatet fra miljøovervåkingsprogrammet ved årsskiftet. Hovedspørsmålet PURA ønsker svar på med dette prosjektet er om reguleringsfisket vil få konsekvenser for vannkvaliteten i Østensjøvann.</li> <li>• Spørsmålet som også dukker opp i denne saken er om det skal vedtas totalforbud mot fiske. Det er registrert at fiskere beveger seg langs kantsonen og oppholder seg i ulovlige områder iht. vernebestemmelsene. Forholdet er privatrettslig og grunneier kan innføre forbud. Grunneier må da stå for oppsynet, noe som kan være en utfordring.</li> <li>• Statsforvalteren kan også innføre fiskeforbud ved en endring i verneforskriften og argumentasjon fuglevern. Dette er en tidkrevende prosess og krever en god dialog med grunneiere. PURA har imidlertid allerede etablert en god dialog med aktuelle grunneiere, og har fått inntrykk av at fiskerne ikke er ønsket i området og at det er et ønske om fiskeforbud.</li> </ul> <p>Knut og Anita sjekker opp med grunneier angående interessen for fiskeforbud før man setter i gang prosessen med å be Statsforvalteren innføre fiskeforbud/ferdsel forbud.</p>	KB AB
4	Videre fokus på nitrogen – rapport fra Norconsult med frist 01.11.2023	Møte på Teams med Trond Stabell. Det ble ikke holdt noen presentasjon, men gruppen diskuterte med Trond innholdet og konklusjonene i utkast til rapport. Det holdes	KB AB GA

		et møte mellom Trond, Grethe, Knut og Anita snarlig der vi gir våre endelige innspill før rapporten kan ferdigstilles.	
5	Fagrådet for indre Oslofjord	<ul style="list-style-type: none"> <li>Møte med Statsforvalteren 20.10.2023: Knut redegjorde. Et oppklarende og bra møte. Oppklaring ift. hva som kreves av prøvetaking for punktutslipp fra de store rensesanleggene. Eksisterende boksmodell og pågående overvåking er et godt grunnlag.</li> <li>Status for prosjekt vedr. felles grunnlag for ny utslippstillatelse: Toril redegjorde. Møte i prosjektgruppen i dag, 06.11.2023.</li> <li>Status for prosjektet om ny helhetlig modell for Oslofjorden: Hovedmålet med modellen er å komme opp med anslag på hvor mye forurensningene må reduseres for å oppnå god tilstand i fjorden. Arbeidet er godt i gang. Møte 04.12.2023 i prosjektgruppen. En helhetlig modell for indre og ytre Oslofjord knytter de to områdene tettere sammen da fluksen mellom indre og ytre har vært dårlig beskrevet.</li> <li>Samarbeid fagrådene for indre og ytre Oslofjord: Det var møte 30.10.2023 mellom disse fagrådene. God og konstruktiv dialog er opprettet. Møter vil bli avholdt hvert halvår. Oslofjordens Friluftsråd deltar også på møtene.</li> </ul> <p>Høstmøte i Fagrådet er 11. desember.</p>	KB TG
6	PURA seminaret 28.11.23 på Thon Hotell i Ski; «Oslofjorden – redder vi den nå?»	<p>Det er nå rundt 80 påmeldte til seminaret. Det var mange som meldte seg på etter varslingen, og påmelding pågår fortløpende.</p> <p>Det er flere ulike aktører som er påmeldt, blant annet politikere, ulike interesseorganisasjoner, bønder, forskere, konsulenter, og kommuner (både kommuner innenfor og utenfor PURA). I tillegg skal alle ordførerne i PURAs eierkommuner delta.</p> <p>Det er fortsatt plass, er opptil 100-110 plasser.</p> <p>Derfor oppfordres det til å spre budskapet om seminaret videre!</p> <p>Påmeldingsfristen er 17.november.</p>	Alle
7	Videre arbeid med Storegrava med erosjonssikring – status detaljprosjektering	<p>Anita redegjorde.</p> <p>Asplan Viak har laget en flomsonekartlegging. Da det ble tatt en gjennomgang av denne, ble det funnet noen svakheter, blant annet i bruk av referanseområder.</p>	AB

		<p>Tilbudsforespørsel for utarbeidelse av rapport/detaljplan med skisser til tekniske tiltak for erosjonssikring ble sendt til fire aktuelle leverandører. Tre firmaer sendte inn tilbud. Norconsult ble valgt. Oppstartsmøte/befaring 21.11.2023.</p> <p>Når rapporten er ferdig, vil det bli presentert for aktuelle grunneiere før rapporten blir endelig.</p> <p>Norconsult skal lage en tiltaksplan med erosjonssikringstiltak. Denne skal inneholde både naturbaserte løsninger og mer tradisjonelle tiltak. Mye av erosjonen i denne bekken skyldes at det raser ut, da kantsonen er bratt.</p> <p>Frogn kommune har satt av en del penger til tiltaksgjennomføring og PURA bidrar også noe finansielt. PURA søker Miljødirektoratet om midler i ordningen som har frist 15.11.2023. Det vil også være mulig å søke midler hos NVE.</p>	
8	Status Nordre Follo kommune Stangåsen vannverk	<p>Knut redegjorde. Dekantvann vil bli rensset og gjenbrukt i vannverket. Det trengs derfor ikke resipient/utslippstillatelse.</p>	KB
9	Status arbeidet med nasjonal veileder vannmiljø i arealplanlegging	<p>Knut redegjorde.</p> <p>Det er 3 ressursgrupper som arbeider med dette. Knut er med i en av gruppene.</p> <p>Det må jobbes mer med denne veilederen, men planen er at den skal ut på høring i årsskiftet.</p> <p>Det er gjort en bra jobb så langt i dette prosjektet, hvor det blant annet er inkludert mye rundt klimaendringer. Både overvann, grønnstruktur og forurensing er nevnt.</p> <p>Foreløpig er det ikke noe som tyder på at det blir forsinkelser med prosjektet.</p> <p>Knut har spilt inn at Oslofjordplanen må tas med i dette arbeidet.</p> <p>PURA vil uttale seg om veilederen når den kommer på høring.</p>	KB
10	Eventuelt	<ul style="list-style-type: none"> <li>Nordre Follo kommune har en pågående sak angående masser i Assurdalen. Bane Nor har dumpet masser fra Blixtunellen som har kan ha ført til avrenning av sulfat. Bane Nor undersøker nå effekten av massene som har blitt deponert. Avrenning av sulfat kan bli problematisk i forhold til nærliggende vassdrag. Dette var også en sak i Østlandets Blad.</li> </ul>	

		<p>Statsforvalteren har bedt Bane NOR i krav om en oversikt over hvor resterende masser fra tunellen er deponert.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Oslo kommune har laget en overvannsveileder. Denne veilederen har ikke tatt med forurenset overvann, men det har blitt opprettet en temagruppe for forurenset overvann.</li></ul> <p><a href="#">Overvann - Retningslinjer og veiledning for overvannshåndtering i Oslo kommune.pdf</a></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Det ble tatt opp at Nesodden har utfordringer med at VA ikke får uttalt seg i byggesaker angående flom og overvann.</li><li>• Anita nevnte at PURA har sendt kommentar til arkitekt vedr. varsel om oppstart av detaljregulering av Drøbak city. Hovedbudskapet er at Storgrava må hensyntas i prosjektet. Temagruppen har fått kopi av kommentaren.</li></ul>	
--	--	--	--